
lat enam tulnud, hakkavad 
Garderoobi hoidjad muretse-
ma. „Mõtlesime, et läheme 
koju vaatama, kas tal on kõik 
ikka korras,“ rääkis Reet nen-
de murest ühe vanaproua 
pärast, kes neid tavaliselt igal 
neljapäeval külastab. 

Igaüks peab 
saama abi

Anu ja Reeda ambitsiooni-
kas eesmärk on jõuda iga 

abivajajani. Nii osalesid nad 
kampaanias, mis loodi Mu-
rastes tuleõnnetuse läbi kodu 
kaotanud mehe aitamiseks, 
kel polnud riideidki selga 
panna. „Meile toodi tema 
jaoks taksoga mitu kotti rii-
deid,“ oli Reet abivalmis ini-
mestele tänulik. Vestluse ajal-
g i  t õ i  K a t r i n  S u l g e r 
Garderoobi kotitäis kingi 
kodu kaotanud mehe jaoks 
ning annetus leidis tänulikult 

Töötame igapäevaselt 
selle nimel, et inimeste 
elukeskkonda järje-
pidevalt arendada.Harku Valla Teataja
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HARKU VALLA AMETLIK HÄÄLEKANDJA. ILMUB KAKS KORDA KUUS.

Lk 2 KUIVÕRD ON INIMESED RAHUL 
HARKU VALLAS ELAMISEGA? 

Vastuse annab värskelt valminud Harku valla 
elanike rahulolu-uuring, mille küsitlus viidi läbi 
möödunud aasta detsembris.

NELE NÕU 
arendus ja haldus-
osakonna juhataja

MEISTRID TABASALU 
PALLIKLUBIST

Palliklubi kasvandikud on jõudnud välja 
meistriliigasse. Võimalikud tulevased Müür-
sepad treenivad praegu igas valla koolis.

Lk 6

G

160 AASTAT 
HARIDUSMAASTIKUL

Vääna kool tähistas 160 aastat järjepidevat ha-
ridust Vääna kandis. Pidulikul aktusel tutvustati 
ka trükivärsket raamatut mõisakooli lugudest.

Lk 4

Külma 
ilmaga pa-

kume neile 
teed ka.



Inimesed 
tahavad 

head teha.



Töötame igapäevaselt 
selle nimel, et inimeste 
elukeskkonda järje-
pidevalt arendada.pidevalt arendada.Harku Valla Teataja

meistriliigasse. Võimalikud tulevased Müür-
sepad treenivad praegu igas valla koolis.
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arderoobi riiuli-
tel ja kastides on 
kenasti virna sä-
titud korralikud 
rõivaesemed ja 
kodutekstii l. 
Aknalaual oota-

vad uusi omanikke mitu paa-
ri iluuiske kõrvuti suusasaa-
baste ja kiivriga ning nendel 
kroonib kuraasikas plüüs-
kass. Kuni Garderoobi hoid-
jatega ruumi aaretega tutvu-
s ime,  ootas  ukse  taga 
kannatlikult tagasihoidlik 
vanem härra. Ta soovis koos 
abivalmis Reedaga otsida 
midagi meelepärast oma 
südamedaamile, kelle fotogi 
oli tal Garderoobi naistele 
näitamiseks kaasas. Mees oli 
talvisel ajal rattaga Vää-
na-Jõesuu hooldekodust 
tulnud Tabasallu, et oma 
pruudile rõõmu teha. „Kord 
pakkisime talle kõrvarõn-
gadki nii kaasa, et need ka 
peale pikka rattasõitu terved 
oleksid,“ jutustas soojalt Reet 
Hulkko, MTÜ Garderoob 
üks asutajatest.

Vähesest palju abi
„Neid inimesi, kelle jaoks 

üks püksipaar või mänguasi 
tähendab niivõrd palju, on 
siin ümbruskonnas tegelikult 
päris rohkesti,“ tõdes Anu 
Luts, Garderoobi teine alus-
tala. Varem Riidekapis „kapi-
käpikutena“ abis olnud naised 

on näinud piisavalt, kui oluli-
ne on võimalus saada tasuta 
korralikke, ehkki kasutatud 
riideid või muud tarvilikku 
majapidamises. Seetõttu ot-
sustasid nad teha endast ole-
neva, et Riidekapi sulgemise 
järel ei kaoks see võimalus 
siiski ära. Paraku levisid jutud 

KAPIKÄPIKUD: 
 midagi 
võib ka 
  tasuta 
 saada

Tabasalu südames 
tegutseb aasta 

algusest Riidekapi 
asemel MTÜ Garde-
roob, kandes sama-
des ruumides edasi 

juba alustatud 
missiooni olla abi-
vajajatele olemas.

Riidekapi sulgemisest kiiresti 
ja on olnud päevi, kui Garde-
roobi ei astunud sisse ühtki 
inimest. Neljapäeva õhtuti 
Garderoobi aknast paistev 
tuli on aga inimesed taas 
uudistama kutsunud ning 
Reet ja Anu olid lootusrik-
kad, et inimesed leiavad neid 
taas üles.

Asjadele uus elu
Kahel päeval nädalas teeb 

Garderoob Tabasalu südames 
mõneks tunniks oma uksed 
lahti. Siis võetakse vastu nii 
neid, kes soovivad oma seis-
ma jäänud riided korduska-
sutusse tuua, kui ka neid, kes 
oma riidekappi täiendust va-
javad. „Mu oma kapidki on 
jäänud palju tühjemaks pä-
rast seda, kui siin tegutsema 
hakkasin,“ rääkis Anu, leides, 
et just naised tüdinevad oma 
rõivastest kiiresti. Lapsed aga 
kasvavad enda omadest alati 
ootamatult välja. Korralikke 

rõivaesemeid prügikasti visa-
ta ei tasu: „Kellegi teise jaoks 
on just teil ülejäävad asjad 
väga vajalikud,“ rõhutasid 
naised. Garderoobi võib tuua 
ka terveid majapidamistar-
beid. Toodud on rattakiivreid 
ja lapsevankergi, mis ootas 
nende juures uut omanikku 
hulk aega. Ilusat kompleksset 
käru ei julgenud keegi endale 
võtta, sest Reeda arvates ei 
oska inimesed endale enam 
ettegi kujutada, et kusagilt 
võib midagi tasuta saada.

Suuremat kraami Garde-
roobi kohapeale tuua paraku 
ei saa, sest selle jaoks pole neil 
ruumi. „Mööbli jaoks oleme 
mõelnud teha teadetetahvli, 
mille kaudu saaksime vahen-
dada soove ja kontakte,“ kõ-
neles Reet plaanidest, kuidas 
olemasolevate võimalustega 
maksimaalselt abivajajateni 
jõuda, „siia võiks panna isegi 
töökuulutusi.“ Sellist rahvast, 
kes tööotsadest huvitatud 
oleks, liigub tema hinnangul 
seal küll.

Külapoe asemel
Naiste sõnul ei käi inimesed 

siin üksnes riideid toomas ja 
viimas, vaid Garderoobist on 
kujunenud omamoodi küla-
pood või postkontor, kuhu 

tulevad eakamad lihtsalt 
suhtlust otsima. „Siin on pink, 
kus nad saavad istuda ja juttu 
rääkida, ning külma ilmaga 
pakume neile teed ka,“ lõi 
Anu pildi, mis selgitab hästi, 
miks mõned eakad üsna re-
gulaarselt Garderoobis käivad 
– neil on koht, kuhu tulla. 
Naised on oma külalistega 
väga harjunud ja mõni tädi on 
juba nii sügavale hinge puge-
nud, et kui ta pole paar näda-

oma koha suure kastitäie tek-
kide ja riiete otsas. Selleks et 
kogukonnas nähtavam olla 
ning et nende tegevust tead-
vustataks laiemas ringis, plaa-
nivad Reet ja Anu oma Gar-
deroobiga osaleda ka valla 
suvistel väliüritustel. „Püüa-
me alati omalt poolt aidata 
neid, kel abi vaja,“ julgustas 
Anu pöörduma Garderoobi 
poole nii vihjetega abivajaja-
tele kui ka abipalvetega. Oma 
senisele kogemusele toetudes 
pidas Anu vallas olevat res-
surssi piisavaks, et kõiki hä-
dasolijaid aidata: „Inimesed 

tahavad head teha. Face-
book’i-kampaaniatele reagee-
ritakse kohe ja need vahen-
did, mis sealt tulevad, jõuavad 
operatiivselt ka abivajajateni.“

Heategevus kui hobi
Vabatahtlike töö on ühis-

konnas üha enam hinnas, 
Anu ja Reet ei pea aga oma 
tegevust kuidagi tööks. Gar-
deroobiga tegelevad nad oma 
vabal ajal ja soovist midagi 
head ära teha. Juba väike hea-
tegu tekitab naiste meelest 
suurepärase tunde, otsekui 
täites nende emotsionaalset 
akut: „See on nii imeline tun-
ne, kui ühe püksipaari saanud 
vanainimene on selle eest pi-
sarateni tänulik ja poetab 
sulle tänutäheks ühe kommi-
kese,“ võttis Reet tekkivad 
emotsioonid kokku. Seesama 
esimene pisarsilmne tänu 
köitiski tema hinge heatege-
vuse külge siis, kui ta Riideka-
pis abis hakkas käima. Nüüd 
on sellest saanud juba argielu 
osa, otsekui hobi, millega 
tööpäeva järel tegeleda. 

Hobi korras heategevusega 
tegeledes tuleb naistel leida ka 
ise vahendeid süsteemi elus 
hoidmiseks. Peamine kulu on 
renditasu oma ruumide eest 
Tabasalu keskuses. Praegu 
tegelevadki nad aktiivselt 
sponsorite otsimisega, ooda-
tud on ka pisimad annetused, 
mis aitaksid Garderoobi uksi 
avatuna hoida. 

Garderoob asub Tabasalus 
aadressil Ranna tee 2 ning on avatud 
neljapäeviti kell 16.30–20.00 ja 
laupäeviti 11.00–14.00.

AULE SAGEN

Mu oma
 kapidki on 

jäänud palju 
tühjemaks.



1. Anule (paremal) andis abivaja-
ja jaoks üle kingakoti Katrin Sulg-

er, kelle sõnul väärib Garderoob 
kui kodanikualgatuslik tugisüs-

teem igati avalikku toetust.

2. Reet (fotol) ja Anu hoolitsevad 
selle eest, et annetatud esemed 

oleksid kenasti välja pandud. 

3. Kuraasikas plüüskass kroonis 
Garderoobi aknalaual. 
/  Fotod: Aule Sagen
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Vääna kool tähistas 160 aastat järjepidevat ha-
ridust Vääna kandis. Pidulikul aktusel tutvustati 
ka trükivärsket raamatut mõisakooli lugudest.
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Keskkonnaministeeriumi 
hinnangul saab keskkond 
tänu sellele projektile puhta-
maks ja keskkonnasaaste vä-
heneb.

Keskkonna- 
sõbralike ettevõtete 
tunnustus

Tänuüritusel kuulutati välja 
ka aasta kõige keskkonnasõb-
ralikum ettevõte. Selleks tun-
nistati AS Estonian Cell, mis 
kasutab biogaasi tootmiseks 
reovett. Üldvõitja pälvis võidu 
ka keskkonnasõbraliku toot-
misprotsessi alamkategoo-
rias. Teistes kategooriates 
pälvisid tunnustuse OÜ Loo-
dusvägi, OÜ Sümbio, OÜ 
Logistika Pluss, OÜ Cityntel, 
OÜ Hepsor, OÜ Rohekuller 
ja Tartu Keskkonnahariduse 
Keskus. Eesmärk oli tunnus-
tada neid, kes on oma tegude 
ja ettevõtmistega viimase 12 
kuu jooksul kõige enam pa-
nustanud keskkonna heaks. 

Harku vallavalitsuse koos-
tööpartnerile, trükikojale 
Kroonpress, mis alates käes-
olevast lehenumbrist trükib 
Harku Valla Teatajat, anti tä-
nuüritusel üle Euroopa Liidu 
ökomärgis, mille ettevõte 
pälvis kolme Hollandi ajakir-
ja trükkimise eest.

HARKU VALLA TEATAJA

Päästeameti, Keskkonnains-
pektsiooni, Keskkonnaame-
ti, Politsei- ja Piirivalveame-
ti ning Eestimaa Looduse 
Fondiga,“ hindas Sutt aasta-
taguseid sündmusi.

Kandideeris ka  
ÜVK projekt

Möödunud aasta keskkon-
nateo konkursi 13 kandidaadi 
seas olid nomineeritud ka 
Harku vald ja Strantum OÜ 
Harku valla ühtekuuluvus-
fondi veemajandusprojekti-
ga, kus Suurupi, Viti ja Vää-
na-Jõesuu suvilapiirkonnad 
ühendati ühisvee- ja kanali-
satsioonivõrku. Pikki aastaid 

kestnud suurprojekti elluvii-
mise tulemusena ehitati välja 
Suurupi reoveepuhasti koos 
kogumisala ühisveevärgi ja 
-kanalisatsioonisüsteemiga. 
Reoveepuhasti tagab puhta 
joogivee 10 000 inimesele 
ning teenindab kogu projek-
tipiirkonda. Tulevikus on 
plaanis ühisveevärgiga liita ka 
Muraste suvilapiirkond. 

Sügisel kooliteed alusta-
vate laste vanematest ligi 
75% vastas soovitud ajaks 
ehk 2. veebruariks valla 
haridus- ja kultuuriosa-
konna korraldatud küsi-
mustikule, mille eesmärk 
oli saada ülevaade lapseva-
nemate soovidest ja kooli-
tulevate laste vajadustest. 
Küsitluse vahekokkuvõt-
test selgus, et  enamik vas-
tanud 176 vanemast peab 
oma lapsele kooli valimisel 
oluliseks selle paiknemist 
kodu lähedal. Vastuste 
põhjal saab juba oletada, 
kuidas õpilased koolide 
vahel jagunevad ning mil-
liseid aspekte võetakse 
klasside komplekteerimi-
sel arvesse.

Eelistuste 
jagunemine

Tulemused näitasid, et 
Harkujärve Põhikooli soo-
vijaid on rohkem, kui seal-
sed võimalused lubavad. 
Nimelt on koolis esimese 
klassi õpilastele 24 kohta, 
ent soovijaid on sinna juba 
praegu 37. Teistes valla 
koolides on veel soovijate-
le kohti.

Kui vanemate esimest 
koolivaliku soovi ei ole 
võimalik rahuldada, paku-
takse taotlejale kohta teise 
eelistusena märgitud koo-
lis. Teise valikuna osutusid 
küsitluse põhjal enim  
eelistatuteks Tabasalu 
Ühisgümnaasiumi esime-
sed klassid. Juhul kui laps 
vallas eelistatud kooli ei 
pääseks, valiks 32 vastajat 
lapsele vallast väljas asuva 

kooli. Kindlasti aga ei soo-
vi 79 lapsevanemat, et laps 
läheks kooli mujal kui Har-
ku vallas.

Lapsed valmistuvad 
kooliks 

Peaaegu kõik lapsed, kes 
alustavad uuel aastal koo-
liteed, on hetkel lasteaia-
lapsed; koduseid lapsi oli 
küsitluse andmetel neli. 
Pooled vanemad on ise 
oma lapsi kooliks ette val-
mistanud. Lisaks käib kol-
mandik lastest mõne kooli 

Kooliminejate  
vanemad eelistavad 
kodulähedasi koole
Kooliminevate laste vanematele korraldatud 
küsitluse tulemused näitavad, et vanematele 
on oluline kooli paiknemine kodu lähedal 
ning ühe pere laste käimine samas koolis. 

juures eelkoolis, kolmel on 
ka eraõpetaja. Heameelt 
teeb, et küsitluse tulemuste 
põhjal hindab enamik va-
nemaid oma lapse kooli-
valmidust vähemalt heaks. 
Iga viies vastaja on toonud 
välja oma lapse mõne mär-
kimist vääriva erivajaduse, 

nagu eriline andekus või 
erimenüü jm. Neli-viis last 
vajavad teistpidi erilisemat 
hoolt. 

Kodulähedus ja ühe 
pere lapsed 

Pea kõik vanemad pea-
vad kõige olulisemaks as-
pektiks, millega arvestada 
laste paigutamisel kooli-
desse, elukoha kaugust 
koolist.  Kümnele vastajale 
ei ole probleemiks, kui 
nende esimese valiku kool 
asub üle 10 kilomeetri kau-
gusel kodust, ent  ligi 70% 
vastanuist eelistab siiski 
kodulähedast kooli. Tei-
seks oluliseks kriteeriu-
miks peeti ühe pere laste 
õppimist samas koolis. 
Kolmandikul koolimineja-
test ongi õde-vend juba 
koolis ootamas. 

Vastuvõtutestide poolda-
jate, vastaste ja erapooletu-
te hääled jagunesid üsna 
võrdselt, ülejäänud küsi-
mustiku valikukriteeriu-
mide osas puudus vastaja-
tel üksmeel. 

Küsitlus jätkub
Neljandik kooliminevate 

laste vanematest ei ole siis-
ki veel küsimustikule vas-
tanud. Olulised on kõigi 
koolieelikute vanemate 
vastused, selleks et saada 
vallas koolikohta sooviva-
test lastest täielik ülevaade 
ja nendega klasside komp-
lekteerimisel arvestada. 
Küsimustikku saab veel 
täita kuni 1.  k lasside 
komplekteerimise lõpuni, 
eeldatavasti suveni. Küsi-
mustik on saadaval valla 
ning valla koolide ja laste-
aedade kodulehtedel.

AIVAR SOE
haridus- ja kultuuriosa-

konna juhataja

 70% vasta-
nuist eelistab 

siiski kodu- 
lähedast 

kooli.



Olulised 
on kõigi koo-

lieelikute 
vanemate 
vastused.



Keskkonnaminister Mati 
Raidma andis 29. jaa-
nuaril toimunud tänu-

üritusel üle auhinnad ja tun-
nu s tu s e d  2 0 1 4 .  a a s t a 
parimatele keskkonnategu-
dele. Võidu pälvisid SA 
Things kuhuviia.ee kaardira-
kenduse eest ja MTÜ Eesti 
Ornitoloogiaühing jäälinnu 
tutvustamise projektiga. Tun-
nustuse said konnade pääst-
mine Porkunis ja masuudi-
re o s t u s e  k or i s t a m i s e 
korraldamine Harku vallas. 
Konkursi eesmärk on tun-
nustada neid, kes on oma te-
gude ja ettevõtmistega viima-
se 12 kuu jooksul kõige enam 
panustanud keskkonna 
heaks.  „Konkursile esitatud 
projektidesse on osalised pa-
nustanud palju oma jõudu ja 
aega, et meid ümbritsevat 
keskkonda hoida ja seda pa-
remaks muuta. Olgu tegu 
suur või väike, igaüks neist on 
eeskujuks teistele ja motivee-
rib liikuma keskkonnahoid-
likuma elu poole,“ kommen-
teeris keskkonnaminister 
Mati Raidma. 

Aitas efektiivne koostöö
Harku vallas Suurupi-Mu-

raste-Tilgu randa jõudnud 
masuudireostuse koristamise 
korraldamise eest said tun-
nustuse Val Rajasaar (Muras-
te külaselts, Harku vallavoli-
kogu liige), Katre Kuusik 

Keskkonnaministeeriumi 
tunnustus hea töö eest

Keskkonnami-
nisteerium ja-
gas tunnustust 
Harku valda 
tabanud masuu-
direostuse  
koristamise  
korraldamise, 
kommunikat-
siooni ning  
reostuse likvi-
deerimise eest.

(Muraste külaselts), Nele Nõu 
(Harku vallavalitsus), Kady-
Ann Sutt (Harku vallavalit-
sus), Agni Kaldma (Eestimaa 
Looduse Fond) ja Aare Kas-
vandik (Päästeamet). Kon-
kursi korraldaja hinnangul 
tehti reostuse kokkukorjami-
sel kiiret ja head koostööd 
ning kaasati sadu vabatahtlik-
ke. Keskkonnaministeerium 
toonitas, et kuna Suurupi 
poolsaare ja Naissaare ümb-

ruses talvitub merel kümneid 
tuhandeid linde, oli kiire te-
gutsemine ranna puhastami-
sel eriti oluline.

„See oli väga paljude ini-
meste suur koostöö ning 
seda tunnustust väärivad 
kõik vabatahtlikud, kes olid 
abiks reostuse koristamisel,“ 
ütles tunnustuse pälvinud 
Katre Kuusik. Vallavalitsuse 
kommunikatsioonijuht 
Kady-Ann Sutt tänas lisaks 
väga tublidele vabatahtlike-
le ka kõiki organisatsioone, 
kellega koostöös ulatusliku 
reostuse likvideerimise kor-
raldamine õnnestus. „Har-
ku vallavalitsusel oli koris-
tustalgute korraldamisel 
väga tõhus ja hea koostöö 

See oli väga 
paljude 

inimeste suur 
koostöö.



Reoveepu-
hasti tagab 

puhta joogi-
vee 10 000 
inimesele.



Keskkonnateo nominent oli ka Harku valla ja Strantum OÜ 
vastvalminud veemajandusprojekt. (Vasakult) vallavanem Kaupo 

Rätsepp, Maa- ja keskkonnakomisjoni esimees Anne-Ly Mitt ja 
Strantumi juhataja Meelis Härms.  / Foto: Kristi Kamenik

Vabatahtlikud möödunud aasta talvel randa tabanud reostuse koristamisel. / Foto: Katre Kuusik

Tunnustuse saanud (vasakult) Val Rajasaar, Aare Kasvandik, Katre 
Kuusik, Kady-Ann Sutt ja Agni Kaldma koos Keskkonnainvestee-

ringute Keskuse juhatuse esimees Veiko Kaufmanniga. 
 /  Foto: Andres Treial



AArendus- ja  hal-
dusosakonnal on lähi-
tulevikuks palju suuri 

plaane, mille realiseerimiseks 
tehakse juba praegu usinasti 
ettevalmistusi. Paljude tege-
vuste kulud kaetakse valla 
eelarvest, ent mitmete suurte 
projektide elluviimiseks soo-
vitakse taotleda raha toetus-
fondidest, mille avanemist on 
oodata aasta teises pooles või 
järgmise aasta alguses. „Prae-
gu tegeleme sellega, et koos-
tada projekte, nii et fondide 
avanemisel oleks meil vajalik 
eeltöö juba tehtud ning saak-
sime põhjalikult läbimõeldult 
raha taotleda,“ selgitas Nele 
Nõu praegu käsil olevaid te-
gemisi.

Millised plaanid teil 
aastaks on?

Töötame igapäevaselt selle 
nimel, et inimeste elukesk-
konda järjepidevalt arendada.

Selle aasta üks suuremaid 
ettevõtmisi on kindlasti Vää-
na Mõisakooli rekonstrueeri-
mise lõpetamine. Koostöös 
kooliga tahame tulevikus 
mõisahoonet inimestele 
enam avada, nii et lisaks koo-
lile ja lasteaiale oleks mõis 
kasutuses ka külastuskesku-
sena.

 Soovime pakkuda nii ko-
halikele kui ka turistidele 
erinevaid vabaaja veetmise 

tööde ja asfaldiaukude lappi-
misega. Sellel suvel on plaanis 
pinnata näiteks Terra tee Vää-
na-Jõesuus, aga ka Runtsi tee 
Ilmandus, Kaare tee Muras-
tes, Kallaku tee Suurupis ja 
Nurme tee Harku alevikus 
ning Sarapuu ja Metsa täna-
vad Tabasalus.

Ilmselt alustame tänavu 
Harkusse uue katlamaja ehi-
tamist. Harku alevik on kaug-
kütte piirkond ja täna kütab 
alevikku vangla katlamaja. 
Kuna vangla on planeeritud 
likvideerida ja asemele soovi-
takse ehitada elurajoon, siis 
tuleb Harku alevikku rajada 
uus katlamaja.

Teie osakonnal on suur 
vastutusvaldkond. Kõige-
ga toimetulekuks on vaja 
vist väga head ajaplanee-
rimist?

Aega peab tõesti väga täp-
selt planeerima, kuid me ole-
me sellega hakkama saanud. 
Enamasti on projektide puhul 
kaasatud kõik osakonna töö-
tajad, igaühel on oma vastu-
tusala. Meil on väga hea oma-
vaheline koostöö ning tänu 
sellele oleme suutnud ühiselt 
panustades need tööd ajaka-
vasse mahutada nii, et saaksid 
tehtud nii uued projektid kui 
ka igapäevased ülesanded.  KADY-ANN SUTT

teenuseid, nagu näiteks giidi-
de läbiviidavaid ekskursioo-
ne, kultuuriüritusi ning põne-
vates ringides osalemist. 
Sealjuures soovime ära kasu-
tada nii Vääna Mõisakooli 
tunnustatud kokkade kuli-
naarseid oskusi kui ka koha-
like käsitööoskust suveniiride 
valmistamisel. 

Millal on oodata külastus-
keskuse avamist?

Eks peale mõisa rekonst-
rueerimistööde lõppu läheb 
projekti käimatõmbamisega 
veel mõnevõrra aega. Võima-
lik, et aasta jagu. Esialgu on 
vaja koguda häid ideid ning 

võimalusi nende mõtete teos-
tamiseks. Ka tugev turundus-
töö on väga oluline. Meie 
suureks rõõmuks on koolil ja 
kohalikul kogukonnal soov 
ning tahe selle mõttega aktiiv-
selt tegeleda.

On teil turismialaselt
 veel plaane?

Me jätkame Tilgu sadama 
rajamise ettevalmistustööde-
ga. Plaanis on alustada sada-
ma projekteerimistöid. See on 
väga keeruline, sest tegemist 

on merre ja mere äärde ehita-
misega, see ei ole võrreldav 
tavaprojekteerimisega. Ole-
me Tilgu sadama arendami-
sega tegelenud pikalt ning 
jõudnud selleni, et valminud 
on erinevad uuringud projek-
teerimise alustamiseks ning 
saab alustada reaalse tegevu-
sega. Sadama väljaehitami-
seks soovime raha taotleda 
väikesadamate taotlusvoo-
rust. Täna ei ole veel täpselt 
teada, millal see võimalus 
avaneb, aga anname endast 
kõik, et kui uus taotlusvoor 
avatuks kuulutatakse, oleks 
meil vajalik eelprojekt juba 
valmis. Arvan, et see võib 
jääda aasta teise poolde. Väga 
keeruline on täpset aega ette 
prognoosida, sest avanemi-
sed lükkuvad sageli edasi. 

Kas on plaanis ka muudeks 
tegevusteks fondidest 
toetusi taotleda?

Jah, tegelikult küll. Kas aas-

ta lõpus või uue alguses ava-
neb Tallinna linnapiirkonda-
d e  m e e d e ,  m i l l e 
tegevuskavasse oleme esita-
nud taotluse viie kergliiklus-
tee ehitamiseks. Oleme esi-
mesed prioriteedid valinud 
laste ohutusest tulenevalt. 
Kindlasti on vajalik rajada 
kergliiklusteed Sõrve ja Luige 
teede äärde. Ühendava kerg-
liiklustee soovime ehitada ka 
Tallinn-Kloogaranna maan-
teest kuni Sütemetsa teeni. 
Plaanis on rajada koostöös 
Saue vallaga puuduolev kerg-
liiklustee osa, et oleks mugav 
mööda kergliiklusteed liigel-
da Harku ja Laagri alevike 
vahel. Plaanis on ka Harku 
alevikust ühendav kergliik-
lustee rajada Tallinna ja Har-
kujärveni. Reservnimekirjas 
on Suurupi tee kergliiklustee 
ehitamine, mille rajamine 
saab selle fondi raames või-
malikuks siis, kui mõne teise 
tee ehitamine läheb planeeri-
tust vähem maksma. See või-
malus on olemas.

Milliseid ehitusplaane teil 
veel on?

Jätkame möödunud aasta-
tel alustatud Tibutare lasteaia 
põrandate ja fassaadi ehitus-
töödega. Kuna investeeringu-
te maht oli suur, jagasime 
need tööd mitme aasta peale. 
Ehitame edasi Tui pargi män-
guväljakut, millele lisaks valla 
osalusele saime ka Riigikogu 
toetuse. Rajame sinna uusi 
atraktsioone ning praeguse 
liivakatte asemele tuleb välja-
kule kummikattega aluspind.

Teede valdkonnas tegeleme 
eelkõige teekatte pindamis-
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Tugev turun-
dustöö on 

väga oluline.



Uue taotlus- 
vooru ava- 

nedes teeme 
seda uuesti.



Sinna  
tuleb rajada 
lähiajal uus 

katlamaja.



OSAKONNAS 
ON VÄGA  
HEA KOOS-
TÖÖ!
Arendus- ja haldusosakonna juhataja 

Nele Nõu tutvustab oma osakonna käes-
oleva aasta peamisi plaane ja eesmärke.

Nele Nõu sõnul tegeleb arendus- ja haldusosakond sellega, et 
tagada elanikele esmavajalike teenuste kättesaadavus ja ehitada 

vajalik taristu. / Foto: Kady-Ann Sutt

Uuringufirma Faktum & 
Ariko viis Harku vallavalit-
suse tellimusel möödunud 
aasta detsembris läbi elani-
ke rahulolu uuringu, mille 
värskelt selgunud tulemus-
te põhjal on Harku valla 
elanikud kõige enam rahul 

Selgusid rahulolu-uuringu tulemused
Värske uuringu tulemu-
sed näitavad, et Harku 
valla elanike rahulolu 
Harku vallavalitsuse 
töö suhtes on võrreldes 
2012. aasta uuringuga 
püsinud stabiilsena.

üldise korra ja turvalisuse-
ga, prügiveo ja jäätmekäit-
lusega ning loodus- ja mat-
karadade, rannaalade ning 
parkide ja rohealadega. Sa-
mad valdkonnad tõid elani-
kud positiivselt esile ka 
2012. aastal läbiviidud ra-
hulolu-uuringus.

Uuringu tulemused näita-
vad, et kõige vähem on Har-
ku valla elanikud rahul 
ühistranspordi ühenduse, 
tänavavalgustuse ning täna-
vate ja teede korrashoiuga. 
Võrreldes erinevate piirkon-
dade elanike antud hinnan-

guid, on kõige rahulolema-
tumad Kumna-Tutermaa ja 
Türisalu kandi ning Harku 
aleviku ja Vääna kandi ela-
nikud.

Uuritud valdkonnad
Käesoleva aasta rahul-

olu-uuringu küsimustiku 
ülesehitus oli võrreldav vii-
mase, 2012. aastal uuringu-
firma Saar & Poll läbiviidud 
uuringu küsimustega. Ees-
märk oli saada võrreldavaid 
tulemusi, mille alusel oleks 
võimalik välja selgitada, kas 
ja millistes valdkondades on 

elanike silmis eluolu para-
nenud ning millistes halve-
nenud. Lisaks sellele, milli-
ne on meelestatus eluoluga 
seotud valdkondade suhtes, 
uuriti küsitluses, kuidas hin-
davad elanikud valla juhti-
misega seotud tegevusi, mil-
line on meelestatus valla 
kommunikatsioonikanalite 
kasutamise tõhususe osas ja 
millised on elanike trans-
pordivahendite kasutamise 
harjumused. Samuti uuriti, 
kuivõrd ning millistel Harku 
vallas toimuvatel sündmus-
tel elanikud osalevad, milli-

sel määral on elanike jaoks 
oluline kohalike külaseltside 
tegevus ning milline on 
nende huvi kohalikus küla-, 
seltsi- või kogukonnamajas 
käimise vastu.

Küsitluse valim 
ja meetod

Küsitluse valimiks oli 500 
osalejat. See on 100 elaniku 
võrra enam, kui oli 2012. 
aasta uuringu puhul. Tule-
musi analüüsiti kantide põ-
hiselt, mis olid jaotatud järg-
miselt :  Harku (Harku 
alevik), Harkujärve-Tiskre 
(Tiskre, Harkujärve ja Laabi 
külad), Kumna-Tutermaa 
(Kütke, Kumna ja Tutermaa 
külad), Muraste küla, Suu-

rupi küla, Tabasalu-Ranna-
mõisa (Tabasalu alevik ja 
Rannamõisa, Ilmandu ja 
Sõrve külad), Türisalu (Tü-
risalu ja Adra külad), Vääna 
(Vääna, Humala, Liikva, 
Vahi ja Vaila külad) ja Vää-
na-Jõesuu kant (Vääna-Jõe-
suu, Viti ja Naage külad). 
Käesoleva uuringu meeto-
diks oli telefoniküsitlus, 
2012. aastal kasutati silmast 
silma meetodit ehk küsitle-
jad külastasid vastuste saa-
miseks inimeste kodusid. 
Põhjalikuma ülevaate uu-
ringu tulemustest toome 
teieni 25. veebruaril ilmuvas 
Harku Valla Teatajas.

KADY-ANN SUTT



Arendus- ja haldusosakonna töökoosolek. Vasakult: Rein Kooli, Siiri Pelisaar, Annika Pedosk, 
Mihkel Jürisson, Ergo Eesmaa, Henry Prits ja Nele Nõu. / Foto: Kady-Ann Sutt
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M öödunud tegevu-
saastale tagasi vaa-
dates võib saavuta-

tuga igati rahule jääda. 
Märgilise tähtsusega sünd-
museks oli taas kord ühe uue 
koolimaja käikuandmine, 
seekord Murastes, kus lisaks 
koolile tegutseb ka lasteaed ja 
külakeskus ning avatud on 
korralik spordisaal kohalikele 
inimestele. Möödunud aastal 
õnnestus lõpetada ka Klooga 
maantee kergliiklustee pro-
jekt, tänu sellele saab nüüd 
rulluisutades või muul sport-
likul viisil liikudes Tallinna 
piirist Vääna-Jõesuuni.

Valmis valla suurim 
keskkonnaprojekt

Detsembris sai lõppakordi 

„Eelarve 
võeti vastu 
ühehäälselt“
Harku vallavolikogu majanduskomisjoni 
esimees Meelis Härms teeb tagasivaate 
komisjoni 2014. aastale.

2010. aastal positiivse rahas-
tamisotsuse pälvinud Harku 
valla Ühtekuuluvusfondi vee-
majandusprojekt, mille käi-
gus rajatud ühisveevärk ja 
-kanalisatsioon kindlustavad 
kvaliteetse joogivee enam kui 
10 000 inimesele. Vääna-Jõe-
suu, Viti ja Suurupi külades 
puudus siiani vee-ettevõtja 

opereeritav ühisveevärk ja 
-kanalisatsioon ning kvali-
teetse joogivee puudumine ja 
lekkivate kogumiskaevude 
poolt tekitatav keskkon-
nareostus ei mõjutanud mitte 

ainult paljude inimeste iga-
päevaelu, vaid pärssis kogu 
piirkonna arengut. Üle 42 
miljoni euro maksma läinud 
veemajandusprojekti käigus 
rajati küladesse tänapäevased 
veepuhastusjaamad ja reo-
veepuhasti ning enam kui 200 
km pikkune vee- ja kanalisat-
sioonivõrk. Sellises mahus 
arendusprojekti pole Harku 
vallas varem olnud ning see 
oli suurim omataoline ka 
kogu Eestis. Projekti teostas 
Harku valla ettevõte OÜ 
Strantum.

Ühehäälselt vastu- 
võetud eelarve

Jaanuarikuu volikogu is-
tungiga jõudis lõpule ka Har-
ku valla 2015. aasta eelarve 

Vääna koolis on Keila ki-
rikuraamatu sissekannete 
põhjal haridust järjepidevalt 
jagatud ja omandatud alates 
1855. aastast. 160 aasta 
jooksul vahetunud riigi- ja 
koolikorrad on andnud 
koolile kireva möödaniku. 
30. jaanuaril Vääna mõisa 
tall-tõllakuuris peetud aktu-
sel vaataski Vääna kooli 
praegune pere tagasi kooli 
ajaloole, jutustades kõneka 
pantomiimiga oma kooli ja 
selle kodu kuulsusrikaste 
rajajate lugu.

Teel koju
Lapsed kandsid kooli aja-

kadrilliga välja tänapäeva, 
kus lisaks praegustele õpi-
lastele kinnitasid muusika 
kaudu väärtuste edasikand-
mist kooli vilistlased. Ühe 
vilistlase – Siiri Sisaski – 

160 aastat rahvaharidust Vääna koolis
Vääna kool tähis-
tas jaanuari lõpus 
kontsertaktusega 
160 tegutsemisaas-
ta täitumist ning 
esitles trükivärsket 
raamatut „Lood 
jutustavad lugu. 
Vääna kool 160“.

sõnadega vaatas koolipere 
ka tulevikku: „Ma olen teel, 
ma olen teel, ma olen teel 
oma koju. Kodu ootab, 
kodu ootab koju.“ Vääna 
Mõi s a ko o l i  d i re kt or i 
Gled-Airiin Saarso sõnul 
on kooli tegutsemine Mu-
raste koolimajas mõisa re-
noveerimise ajal veelgi tu-
gevdanud koolirahva sidet 
mõisaga: „Mõisakool kuu-
lub mõisa juurde. Me ta-
haks juba tagasi ning plaa-
nime praegu tulla julgelt ja 
sümboolselt kalessiga!“

Volikogu liikme kolumn

menetlus. Märgiline on, et üle 
mitme aasta võeti eelarve 
vastu volikogu liikmete poolt 
ühehäälselt, eelnõu toetasid 
ka opositsiooni esindajad. 
Suurimaks investeeringuks 
on omaosalus 0,5 miljonit 
eurot Vääna mõisa rekonst-
rueerimiseks, kuhu käesoleva 
aasta sügiseks kolivad tagasi 
kool ja lasteaed. Oluliselt on 
suurendatud toetusi laste 
sporditegevusele – iga lapse 
valitud spordiharrastust toe-
tab vald 24 € kuus. Samuti on 
on kasvanud vallapoolne ra-
haline panus kogukonnale 
suunatud tegevusteks ning ka 
kultuurile. Prioriteetseks tege-
vuseks sel aastal on veel kerg-
liiklusteede ehitus ohtlike 
maanteede äärde, mida lapsed 

kasutavad kooli minemisel, 
näiteks Sõrve tee. 2015. aastal 
valmib ka Meriküla reoveepu-
hasti, mis tagab ühisveevärgi 
toimimise ja arendamise Mu-
raste küla põhjaosas ning selle 
ümbruses.

Korras rahaasjad
Harku valla rahaasjad on 

heas korras, eelarvet täidetak-
se korrektselt ning vald are-
neb kiiresti, luues parimat 
võimalikku elukeskkonda 

oma elanikele. Eesti kohalike 
omavalitsuste võimekuse 
pingereas on Harku vald ala-
tes 2012. aastast kõrgel teisel 
kohal Rae valla järel. On ol-
nud rõõm panustada sellesse 
edusse majanduskomisjoni 
tööga. Samuti soovin teha 
sügava kummarduse kõigi 
6200 Harku valla maksu-
maksja ees, tänu kelle panu-
sele (valla eelarvest 80% täi-
detakse üksikisiku tulumaksu 
arvelt) me kõiki neid häid asju 
teha oleme saanud, ning kut-
suda üles kõiki elanikke re-
gistreerima ennast siia, kes 
seda erinevatel põhjustel seni 
pole veel teinud.

Harku vallavolikogu ma-
janduskomisjon moodustati 
2013. aasta oktoobris valitud 
volikogu 8. koosseisu poolt 
11-liikmelisena. Majandus-
komisjoni tegevusvaldkon-
naks on majandus-, arengu- 
ja finantsalaste küsimuste 
lahendamine. Komisjoni 
esimees on Meelis Härms, 
aseesimees Arno Hirtentreu 
ning liikmed Kaido Kruusoja, 
Helikar Õepa, Jaanus Härms, 
Toivo Promm, Lembit Tam-
pere, Vello Viiburg, Aule Ki-
kas, Arvi Eidisk ja Heli Böt-
ker. Komisjoni liikmed on 
valdavalt tippjuhid ning ette-
võtjad, kellest seitse on ühtla-
si vallavolikogu liikmed.

 
MEELIS HÄRMS 

Harku vallavolikogu  
majanduskomisjoni esimees

Oli suurim 
omataoline 
kogu Eestis.



Luues pari-
mat võimalik-

ku elukesk- 
konda oma 

elanikele.



Almanahh kasvas 
raamatuks

Mõisakooli lood kogus 
koolipere raamatusse „Lood 
jutustavad lugu. Vääna kool 
160“. Saarso tutvustas raama-
tu sündi ning tõdes, et esialg-
sest mõttest koostada kooli 
almanahh kasvas välja lugu-
de raamat. Ta tänas kõiki, kes 
aitasid raamatu sünnile kaa-
sa kirja- või  pildilugusid 
luues ning kogutud materja-
li üheks tervikuks sidudes. 
Luguderaamat annab üle-
vaate kooliharidusest Väänas 

nii jutustuste kui ka erineva-
te dokumentide, protokolli-
de ja õpilastööde kaudu.

Et sünniks uued lood
Kooli olid tulnud õnnitle-

ma kolleegid teistest valla 
koolidest ning valla haridus-
juhid. Haridus- ja kultuu-
riosakonna juhataja Aivar 
Soe soovis oma õnnitluste ja 
vana aja kooliasjadega rah-
vahariduse kestmajäämist. 
Vallavanem Kaupo Rätsepp 
vaatas oma kõnes tagasi mi-
nevikku, nähes kooli tuge-

vust erinevate riigi- ja kooli-
kord a d e  ü l e e l am i s e s : 
„Vaadates kõiki neid erine-
vaid riigikordi ning haridus-
süsteemis toimunut, oleks 
võinud arvata, et selle kooli 
lõpp ei ole kaugel. Nähes aga 
praegu mõisakooli laste nä-
gudel indu ja õhinat, võiks 
arvata, et kool kestab veel 
sajandeid.“ Rätsepp andis 
valla kingitusena üle 1000eu-
rose kinkekaardi, mille eest 
muretsetakse Saarso sõnul 
koolile ilmselt kroonlühter.

Vääna Mõisakool on tegut-

senud Vääna mõisa peahoo-
nes järjepidevalt 1920. aasta-
test. Seoses Vääna mõisa 
renoveerimistöödega tegut-
s e b  k o o l  k ä e s o l e v a l 
2014/2015. õppeaastal uues 
Muraste koolimajas. Vääna 
Mõisakooli ehitus- ja restau-
reerimistööde valmimine on 
paanitud 10. augustiks 2015 
sellisel määral, mis võimal-
daks koolil alustada sep-
tembris õppetööd taas mõi-
sahoones.

AULE SAGEN

Vallavanem Kaupo Rätsepp (vasakul) soovib Vääna Mõisa-
koolile veel sajanditepikkust kestvust. / Foto: Aule Sagen

Aja lood haarasid kaasa erinevad põlvkonnad.  / Foto: Aule Sagen

Harku vallavolikogu majanduskomisjoni esimees Meelis Härms on rahul komisjoni möö-
dunud aasta toimeka tööga. / Foto: Rene Riismaa 
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MIKS SERVEERIDA 
„Päikeseputru“? 

Nõrgal jääl viibides on 
õnnetused kerged juhtuma. 
Jaanuaris päästeti Harku 
järvest läbi jää vajunud va-
nem härra, kes oli läinud 
järvele uisutama. Veebruari 
alguses päästsid Loksa pääs-
tekomando päästjad Kahala 
järvest läbi jää vajunud ka-
lamehe.

Sagedased õnne- 
tused kalameeste  
ja lastega

Tihti satuvadki jääl õnne-
tustesse kalamehed, kes ei 
teadvusta endale kõiki jääga 
seotud ohtusid. Enne veeko-
gu jääle kalastama minekut 
peab veenduma, et jääkate 
on piisavalt paks. Ka turva-
lise paksusega jääle kalasta-
ma minnes tasub kaasa võt-
ta jäänaasklid, päästenöör 
ning vajadusel endast mär-
ku andmiseks näiteks vile. 
Kindlasti ei tasu jääle minna 
üksinda ning mõistlik on 
oma minekust kodustele 
eelnevalt teada anda.

Samuti on nõrk jää ohtlik 
lastele. Lapsevanemad pea-
vad olema oma käitumisega 
lastele eeskujuks ning sele-
tama neile jääga seonduvaid 
ohtusid. Veekogu jääle on 
turvaline minna alles siis, 
kui jääkatte paksus on vähe-
malt 10 sentimeetrit. Tege-
likult on ohtlik ka suvalise 
veekogu jääl uisutamine. 
Esmapilgul võib jää tundu-

Nõrgal jääl 
viibimine on 
eluohtlik
Käesoleva talve üpriski korralike miinuskraadide 
sage vaheldumine suure sulaga on jätnud vee-
kogud ilma paksust ja turvalisest jääkattest.

da küll piisavalt paks ja ohu-
tu, tegelikult aga võib see 
näiteks kõrkjate läheduses 
või kalda ääres olla uisuta-
mise jaoks liiga nõrk. Just 
seepärast soovitab Pääs-
teamet turvaliseks uisuta-
miseks kasutada ametlikke 
liuvälju. Läbi veekogu jää 
vajunud inimese jaoks on 
külm vesi äärmiselt ebaso-
biv keskkond. Jääaluse vee 
temperatuur on umbes 4 
kraadi. Nii külmas vees peab 
täiskasvanud ja terve inime-
ne vastu maksimaalselt 10 
minutit, laps kaotab aga 
teadvuse paraku veelgi va-
rem.

Teata abivajajast,  
helistades 112 

Päästeamet palub inimes-
tel nõrgale jääle mitte minna. 
Nähes seal siiski viibivaid 
inimesi, on traagiliste õnne-
tuste vältimiseks mõistlik 
paluda neil sealt lahkuda. 
Jääl juhtunud õnnetust nähes 
peab viivitamatult helistama 
hädaabinumbril 112. Nõr-
gast jääst läbi vajunud ini-
mest ise päästma minnes 
peab väga täpselt teadma, 
mida teha, sest muidu võib 
ka ise tõsisesse ohtu sattuda 
ning päästmist vajavaid ini-
mesi on siis juba mitu. 

INDREK HIRS
Põhja päästekeskuse  

pressiesindaja

kehtestati järgmised 
määrused: 

n Harku valla 2015. aasta eelar-
ve kinnitamine;

n Harku Vallavalitsuse halla-
tavate asutuste töötajate 
töötasustamise alused;

n Harku valla kaevetööde 
eeskiri.

Võeti vastu järgmised 
otsused:

n Haldusülesande täitmise vo-
litamine ja volituste andmine 
lepingu sõlmimiseks;

n Tallinna linnapiirkonna jät-
kusuutliku arengu strateegia 
heakskiitmine;

n Tanni tee lõikude määramine 
kohalike teede nimekirja;

n Gerbera tee, Alpikanni tee 
ja Asalea tee määramine 
kohalike teede nimekirja;

n Pikaninapuu tee ja Läänepuu 
tee määramine kohalike 
teede nimekirja;

n Kõrgendiku põik määramine 
kohalike teede nimekirja;

n seisukoha andmine Harku 
vallas Suurupi külas asuvate 

Sombre tee 20 ja Sombre tee 
L2 kinnisasjade vahelise piiri 
muutmise kohta;

n seisukoha andmine Harku 
vallas Türisalu külas asuvate 
Vahtrasalu tee 2, Pikanina-
puu tee 9 ja Pikaninapuu tee 
10 katastriüksuste piiride 
muutmise kohta;

n seisukoha andmine Tuter-
maa külas asuva Laurimardi 
katastriüksuse jagamise 
kohta;

n Tabasalu alevikus Looduse 
tn 9 maaüksuse detailpla-
neeringu vastuvõtmine;

n Harku valla üldplaneeringus 
ilmse ebatäpsuse paranda-
mine ja tõlgenduse andmine 
hajaasustuse põhimõttel 
arendatava väikeelamumaa 
osas;

n jaoskonnakomisjonide moo-
dustamine Riigikogu 2015. 
aasta valimisteks;

n Vallavalitsusele ülesande 
andmine.

Samuti arutati Tallinna 
Linnavalitsuse pöördumist 
alkoholitarbimise piiramise 
küsimuses.

29.01.2015 TOIMUNUD VOLIKOGU ISTUNGIL:

Volikogu istungilt:kelkudel. Kõrvemaa suusa-
kooli treener, endine tipp-
suusataja Paavo Raudsepp 
jagas oma parimaid koge-
musi suusatajatele nii klas-
sikalisest kui ka vabastiili 
sõidutehnikast. Tema esi-
meseks küsimuseks oli: 
„Kes oskavad tantsida 
valssi?“ Nii nagu valss on 
tants, mis hõlmab kogu 

keha lihaskonna koordi-
neeritud liikumist, vajab ka 
suusatamine head koordi-
natsiooni ja tasakaalu. „Kes 
valssi tantsida ei oska, sel-
lest suusatajat ei saa!“ oli 
Raudsepa arvamus.

Töötoast mängima
Teise päeva kava oli samu-

ti väga tihe, valida sai erine-
vate töötubade vahel, mida 
juhendasid oma ala spetsia-
listid ja eksperdid. Töötuba-
des käsitleti näiteks kooli- 
eelikute söömisprobleeme, 
lapse toitumist ja haigusi, 
aga jagati ka lasteaedade 
kogemusi laste ning ka lap-
sevanemate tervislike toitu-
misharjumuste kujundami-
sel. Tagli Pitsi viis läbi 
praktilisi ja mängulisi tege-
vusi seoses söömise ning 
liikumisega.

Peale pingutavat mõttete-
gevust sai Tibutare liiku- 
misõpetaja Anna Sõõrdi 
eestvedamisel teha sirutus-
pausi ajal meele rõõmsaks 
õuemängudega. Tegevused 
nõudsid osalenud võistkon-
dadelt head meeskonna-
tööd, osavust, kiirust ja lust-
likku meelt. Tuli tõdeda, et 
seminaril osalejate õhin, 
osalemisrõõm ja ka ülesan-
netega hakkamasaamine oli 
üsna sarnane lasteaiarüh-
maga.

Talvekool lõpetati kokku-
võtete tegemise ja tunnus-
tamisega. Kõik talvekoolis 
käs it l e tud  mater ja l id  
on üleval ka kodulehel 
www.terviseinfo.ee.

TEL-i võrgustikku kuulub 
jaanuari seisuga 246 kooli-
eelset lasteasutust üle Eesti. 
Harjumaal on TEL-i liik-
meid 25, nende hulgas neli 
Harku valla lasteaeda: Ta-
basalu lasteaed Tibutare, 
Rannamõisa Lasteaed, Pan-
gapealse Lasteaed ja värske 
liikmena ka Alasniidu Las-
teaed.

ANNA SÕÕRD 
Tabasalu lasteaed Tibutare 

liikumisõpetaja,
           pedagoog-metoodik

ga proovima „Päikeseput-
ru“. Uusi toite tuleb lisada 
menüüsse vähehaaval. Uute 
tervislike toitude juuruta-
miseks ja nendega harjumi-
seks on vaja anda aega, mit-
te loobuda kohe esimesel 
korral, kui tundub, et laste-
le uus toit väga ei maitse. 
Sageli aitab kolme ampsu 
reegel. 

Loominguline arutelu 
ja sport

Seejärel arutleti meeskon-
dades toidu ja söömise te-
maatika üle ning pandi kir-
ja head mõtted. Meie vahva 
10-liikmeline naiskond 
arutles suuhügieeni ja toi-
tumise teemal. Kui parimad 
ideed vabalt valitud vormis 
ette kanti, leidis järjekord-
selt kinnitust, et lasteaia-
õpetajad on väga loovad 
isiksused.  

Loengute ja diskussiooni-
de vahepeal oli võimalus 
nautida ilusat ilma ja spor-
tida suuskadel, uiskudel või 

T ervise Arengu Insti-
tuut eesotsas TAI 
tervise edendamise 

osakonna laste ja noorte 
tervise vanemspetsialisti 
Liana Varavaga, keda aitas 
aktiivne ja elurõõmus 
meeskond, korraldas 9.–30. 
jaanuaril toimunud talve-
kooli. Kaks koolituspäeva 
olid täis erinevaid praktilisi 
tegevusi ning ideede gene-
reerimist ja arutelusid toi-
tumise teemal lasteaia 
õppe- ja kasvatustöös. 

Kolm ampsu
Sissejuhatuse toidu ja söö-

mise teemasse lasteaia 
õppe- ja kasvatustöös tegid 
Liana Varava  ja Tagli Pitsi 
TAI-st. Kõlama jäid mõtted, 
et on väga oluline, kuidas 
toitu lasteaias serveerida, 
milline on selle välimus ja 
lõhn. Isegi see on väga täh-
tis, kas kirjutada menüüsse 
kõrvitsa-mannapuder või 
„Päikesepuder“ – lapsed on 
valmis palju parema meele-

 Lapsed  
on valmis palju 

parema mee- 
lega proovima 

„Päikeseputru“.



Kes valssi  
tantsida ei 

oska, sellest 
suusatajat  

ei saa!



Õpetajate seas tekitas palju elevust teatevõistlus kelkudega. / Foto: Kersti Puusild

Jaanuari lõpus 
toimus Nelijärve 

Puhkekeskuses 
tervist eden-

davate lasteae-
dade talvekool 

„Söön ja olen 
terve!“, millest 

võtsid osa ka Ti-
butare ja Panga-

pealse lasteae-
dade esindajad.

Õpetajad mängivad Anna Sõõrdi juhendamisel tervisliku toitu-
misega seotud liikumismänge. / Foto: Kersti Puusild
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Harku Vallavalitus teatab:
n Detailplaneeringu avalik väljapanek
23.02–09.03.2015 toimub Harku vallamajas (Ranna tee 
1, Tabasalu) Tabasalu alevikus Looduse tn  9 maaüksu-
se detailplaneeringu avalik väljapanek.
Planeeritav maa-ala (ca 0,32 ha) asub Harku vallas Ta-
basalu alevikus Looduse tänava ääres.

Planeeritav ala piirneb transpordimaa, elamumaa ja maa-
tulundusmaa sihtotstarbega maaüksustega.

Planeeringulahendusega kavandatakse muuta kehtiva 
detailplaneeringuga määratud hoonestusala ja suurendada 
ehitusalust pinda ning täisehituse protsenti, suurendades 
selle 7%-lt 15%-le. Detailplaneeringuga on kavandatud 
elamumaa krundi ehitusõiguseks üksikelamu kuni 2 korru-
sega, hoone kõrguseks kuni 9 m, ning 2 abihoonet, kokku 
ehitusaluse pindalaga kuni 500 m² ning kuni 5 m kõrguse-
ga.

Detailplaneering on kooskõlas Harku valla üldplaneerin-
guga, mille järgi on planeeritav ala kavandatud tihehoo-

nestusalal elamumaa juhtfunktsiooniga alale. Täisehituse 
protsent on uues üldplaneeringus elamualadel kuni 20%.

Detailplaneeringu toimikuga saab tutvuda Harku Valla-
valituses (Ranna tee 1, Tabasalu), samaaegselt on materja-
lid üleval Harku valla kodulehel www.harku.ee.

Harku Vallavolikogu võttis 29. jaanuaril 2015 vastu otsuse 
nr 11 „Harku valla üldplaneeringus ilmse ebatäpsuse 
parandamine ja tõlgenduse andmine hajaasustuse põ-
himõttel arendatava väikeelamumaa osas“.

n Harku Vallavolikogu otsustas:
1. Tõlgendada Harku valla üldplaneeringu seletuskirja 

jaotises 2.1.2 „Hajaasustuse põhimõttel arendatav väikeela-
mumaa looduslikul haljasmaal“ leebe režiimiga loodusliku 
haljasmaa ehitustingimustes käsitletud 2 ha ja 150 m piir-
määrasid selliselt, et hajaasustuse põhimõtte järgimiseks on 

kohustuslik ühe nimetatud piirmääraga arvestamine.
2.Parandada ilmne ebatäpsus Harku valla üldplaneeringu 

seletuskirja jaotises 2.1.2, lk. 21, lugedes teksti:
„Ühe elamuühiku tarbeks tuleb kavandada elamumaa siht-

otstarbega krunt vahemikus 2000–3000 m² ja selle juurde 
kuuluv maatulundusmaa sihtotstarbega krunt vähemalt 17 
000 või 18 000 m², tulenevalt elamumaa krundi suurusest. 
Minimaalseks ehitusõigust taotleva kinnistu (koosneb ela-
mumaa ja maatulundusmaa maaüksustest) suuruseks on lee-
be režiimiga looduslikul haljasmaal 2 hektarit.“

asemel õigeks järgneva teksti:
„Ühe elamuühiku tarbeks tuleb kavandada elamumaa siht-

otstarbega krunt vahemikus 2000–3000 m² ja selle juurde 
kuuluv maatulundusmaa sihtotstarbega krunt vähemalt 17 
000 – 18 000 m², tulenevalt elamumaa krundi suurusest. Mi-
nimaalseks ehitusõigust taotleva kinnistu (koosneb elamu-
maa ja maatulundusmaa maaüksustest) suuruseks on leebe 
režiimiga looduslikul haljasmaal 2 hektarit.“



Usun, et  
sellisel  

süsteemil on 
tulevikku.



NU15 koondise selle aasta 
esimesele treeningkogune-
misele kutsuti seitse meie 
tüdrukut. Treener saatis nad 
sinna eesmärgiga nautida 
võimalust ja võtta kogemu-
sest maksimum, sest tegu oli 
ikkagi aasta ja kaks vanema-
te mängijate koondisega. 
Kõik tüdrukud olid tublid 
– just nii nad toimisidki. 
Tänaseks on rõõm teatada, 
et neist kolm – Jana Tugo, 
Liisa Perm ja Marie Madise 
– pääsesid edasi järgmisse 
vooru, kuhu valiti kuue-
kümnest osalenust neli-
kümmend. Järgmises voo-
rus toimub juba kolm 
treeningkogunemist.

Tublid noored 
sportlased

NU17 koondise kogune-
misele said kutse Maria Jõgi 
ja Carita Küünemäe.  Viima-
ne valiti ka Eesti koondise 
väravavahtide gruppi, mis 
kogunes juba jaanuaris ning 
saab kokku eelseisvatel kuu-
del veel kahel korral. 

„Eks aeg näitab, kas keegi 
meie tüdrukutest tõmbab 
mõnes ametlikus mängus 
uhkusega selga ka sinise sär-
gi, kuid kindel on see, et kogu 
JK Tabasalu pere on neile igal 
sammul toeks!“ ütles tüdru-
kute treener Jüri Talu.

U17 poiste koondise tree-
ningkogunemisele on kutsu-
tud meie väiksest klubist 
Lucas Liiva ja Freddie Hein-
maa, kokku aga 40 poissi üle 
Eesti. Treeningkogunemine 
kestab neli päeva, mil poisid 

JK Tabasalu 
tüdrukud ja poisid 
jätkavad Eesti koon-
dise treeningutel
Peale selle aasta esimesi treeningkogunemisi 
jätkavad NU15 koondisega kolm ja NU17 koon-
disega kaks meie tüdrukut ning U17 koondisega 
kaks meie klubi poissi, kokku juba seitse last.

saavad nii teooriakoolitust 
kui ka treeninguid. 

Tähtis on ka 
vaimne areng

U17 poisid osalevad ka 
Eesti Jalgpalliliidu poolt käi-
vitatud uues projektis „Palli 
teine pool“. Lisaks tugevale 
füüsilisele treeningule on 
oluline ka vaimne areng, 
millele see projekt just kes-
kendubki. Koolitusel saavad 
poisid teada, mis neid ees 
ootab, kui nad valivad elu-
kutselise jalgpalluri karjääri 
– kuidas elukutselisena hak-
kama saada, mil moel su-
helda agentidega, kuidas 
motiveerida end vigastuste 
perioodidel jne. Need on 
oskused, mis tulevad kasuks 
igal elualal, sõltumata sel-
lest, kas poistest saavad hil-
jem elukutselised jalgpallu-
rid, ettevõtjad või palga- 
töölised. EJL plaanib hiljem 
korraldada teemakohaseid 
koolitusi ka treeneritele, et 
meil oleks võimalik jagada 
poistele täiendavat elutar-
kust ka klubis.

„Oleme rõõmsad, et meie 
vanemad poisid on tubli töö-
ga jõudnud Eesti koondise 
lävele. Töötame edasi ja loo-
dame, et järgnevatel aastatel 
saab järjest rohkem poisse 
osa sellistest võimalustest. 
Jalgpall on mõnus sport, aga 
samas ka vahend elutarkuste 
õppimiseks,“ ütles Talu.

INDREK ANEPAIO ja  
JÜRI TALU

JK Tabasalu

1995. aastal loodud Ta-
basalu Palliklubi on järjepide-
valt vedanud Harku vallas 
korvpallikooli ning toonud 
üha uusi noori pallimängu 
juurde. Palliklubi kauaaegse 
eestvedaja Milvert Vaaksi 
missiooni võtsid 2013/14 
hooajal üle Kaido Seil ja Kaa-
rel Loigu. Tänaseks on Ta-
basalu Palliklubi õpilastest 
Ivo-Van Tamm ja Joosep In-
dermitte läbi Audentese 
Spordigümnaasiumi jõud-
nud välja meistriliigasse.

Sõbraga koos  
mängima

Igas Harku valla koolis te-
gutseb Seili sõnul tänavu vä-
hemalt 10-liikmeline algajate 
rühm, kus 1.–2. klassi poisid 
saavad oma esimese etteval-
mistuse korvpallimänguks. 
Muraste koolis tegutsev tree-
ner Reimo Luht leidis, et pa-
ras aeg korvpallitreeningute-
ga alustamiseks ongi 2. klass: 
„Selleks ajaks on koolirežiim 
lapsel juba kinnistunud ning 
tugevam on ka füüsis – oma 
korvpalliasju teeme ju päris 
korvpalli ja rõngastega.“   
Algajaid treenides on esime-
ne eesmärk omandada palli-
ga liikumine –saada selgeks 
käevahetused, suunamuutu-
sed ja pidurdused –, seejärel 
jõutakse lihtsamate sammult 
viseteni. Luht pidas lisaks 
füüsilisele aktiivsusele oluli-
seks meeskonnamängu 
emotsionaalset külge. Kui 
lastele meeldib oma sõprade-

ga koos mängida, on korvpall 
Luhti hinnangul sel teel heaks 
väljundiks: „Korvpall paneb 
lapsed meeskonnana toimi-
ma, õpetades neile tõhusalt 
koostööd. Mäng pakub sa-
mas neile ka ühistest pingu-
tustest tulenevaid positiivseid 
elamusi.“ 

Palliklubi astus korv-
palliakadeemiasse

Lisaks algajatele on Tabasa-
lus olemas ka rühmad 2002–
2003 sündinud poistele ning 
tegutsevad ka U17-19 vanu-
seklassi treeninggrupid. Va-
nema klassi mängijaid on 
Tabasalus praegu aga seda-
võrd vähe, et nendest omaet-
te võistkonda moodustada ei 
saa. „Teatud taseme puhul ei 
olegi mõtet oma võistkonna-
ga välja tulla, kui mängijate 

tase ei ole ühtlane,“ leidis Seil. 
Selleks, et poisid saaksid tree-
nida ühtlase tasemega mees-
kondades ja saada seeläbi 
paremad arengutingimusi, on 
Tabasalu Palliklubi liitunud 
korvpalliakadeemiaga Tallin-
na Kalev. Akadeemia ühen-
dab endas erinevaid palliklu-
bisid ja ulatuslikus struktuuris 
saavad palliklubi poisid liitu-
da oma tasemele vastava 
meeskonnaga. Samuti avane-
vad akadeemia kaudu võima-
lused osaleda rohkematel 
rahvusvahelistel võistlustel. 
„Usun, et sellisel süsteemil on 
tulevikku,“ pidas Seil liitu-
misotsust õigeks. 

Hooaeg on olnud 
edukas

Kui palliklubi algajate võist-
konnad peavad üksnes sõp-

ruskohtumisi, mis innustaks 
neid treeninguid jätkama ja 
kasvataks võistlusvaimu, siis 
korvpalliakadeemia tasemel 
tegutsevad poisid on jõudnud 
rahvusvaheliste liigade ja Ees-
ti Meistrivõistluste tasemele.

Möödunud aastal võtsid 
1995ndal sündinud poisid 
U20-kategoorias osa rahvus-
vahelisest EYBL-i sarjast, kus 
võisteldi lähiriikide võistkon-
dadega. Palliklubi mängijate-
le oli turniir edukas: „Jõudsi-
me välja kaheksa parema 
hulka ning oleksime saanud 
mängida ka play-off’is,“ oli 
Seil tulemustega rahul. Vene-
maal Samaras toimunud play-
off’ile jäeti sealse ebastabiilse 
olukorra tõttu siiski minema-
ta. End esikaheksasse mängi-
nud meeskond, kus esindasid 

Tabasalu Palliklubi Ivo-Van 
Tamm, Joosep Indermitte, 
Oskar Martin, Kert Kaspar 
Tammaru, Kristo Murd, Sven 
Kielberg ja Hendrig Sellik, tõi 
praktiliselt samas koosseisus 
mullustelt Eesti meistrivõist-
lustelt A-vanuseklassis kol-
manda koha. Ka noorematel 
mängijatel on ette näidata 
häid tulemusi. U14-kategoo-
rias õnnestus mullu samast 
EYBL-i sarjast tuua koju kol-
mas koht võistkonnaga, mil-
les lõi kaasa Andre Loigu 
Tabasalu Palliklubist. Kodus 
tuli sama meeskond Eesti 
meistrikski. Käimasoleva 
hooaja eesmärk on säilitada 
mullust taset. 

Palliklubi algajate sõprustur-
niir, mida peetakse valla lähi-
piirkonna võistkondadega, 
toimub märtsis-aprillis. Oma 
noortele pallipoistele tasub 
tulla sinna pöidlaid hoidma, 
sest eelmiselt turniirilt jaanua-
ri alguses tuli Tabasalu mees-
kond koju võiduga. Vanema-
tes vanuseklassides mängijaile 
saab kaasa elada kevadel, 
meistrivõistluste finaalides. 

AULE SAGEN

Tabasalu Palliklubi 
kasvatab meistreid

Ligi 20 aasta jook-
sul on Tabasalu 

Palliklubist välja 
kasvanud korvpal-

lurid, kellest mõ-
ned on jõudnud 
meistriliigassegi.

Kaido Seil Tabasalu Palliklubist on uhke mulluste saavutuste üle, 
kui pallikooli kasvandikega võistkonnad tõid Eesti Meistrivõistlus-

telt koju nii kolmanda kui ka esimese koha.   / Foto: Aule Sagen
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n Ehitus ja remonttööd,  
ka väiksemamahulised 
tööd. Tel 5660 7554,  
janek@janelldisain.ee
   
n Vanametalli kokkuost, 
konteinerite tellimine ja 
transporditeenus. Metalli-
veoks võimalik kasutada 
tasuta järelhaagist. Asume 
Tutermaal, tel 678 2055 

n Korstnapühkija ja  
pottsepa litsenseeritud 
teenused, küttekollete 
kontroll, remont ja ehitus. 
Akti väljastamine  
kindlustusseltside jaoks.  
Tel 5690 0686

n Müüa lõhutud  
küttepuud: kask, lepp ja 
kuusk. Kohaletoomisega.  
Tel 501 5820 

n Väljaõppinud puude-
langetaja teostab ohtlike 
puude ja okste raiet.  
Tööd teen tõstuki ja 
köistehnikaga. Kändude 
freesimine ja okste ärave-
du. Puude üldseisundi hin-
damine ja konsultatsioon 
tasuta. Tel 513 3458,  
www.ohtlikpuu.ee 

n Teostame kruntide raie 
kompleksteenust: raietööd, 
materjali kokkuvedu, kän-
dude juurimine/freesimine, 
jäätmete hakkimine, okste 
ja kändude äravedu.  
Tel 513 3458,  
www.ohtlikpuu.ee 

n Kogenud puuhooldajad 
teostavad ohtlike puude 
raiet ja puude hooldus-
lõikust. Puude tervisliku 
seisundi hindamine ja 

konsultatsioon on tasuta. 
SOODSAD HINNAD.  
Tel 5626 3857 

n Pakume vaipade ja 
pehme mööbli keemilist 
puhastust. Tel. 5888 0999, 
info@EUclean.eu 

n Aastaringne fekaalivedu 
ja kuni 10m3 kogumisma-
hutite tühjendamine. OÜ 
Norringsen. Tel 5662 1300

n Müüa kuiva ja toorest 
küttepuud, hind al 35 eur/
ruum. Puud koormas-
se laotud, konteineris ja 
võrgus. Kuivad kütteklotsid 
võrgus. Puitbrikett 150 eur/
tonn. Info tel 501 1898

n Kasutusluba. Ehitusluba. 
Hoonete seadustamine. 
Helista 522 0023, Mikk.

n Korralik pere soovib üüri-
da maja/osa. 510 3633

n Soovime osta korteri või  
maja Harku vallas. TLA 
Grupp OÜ, tel 5660 7716

n Viljapuude hoolduslõi-
kus. SOODSAD HINNAD. 
Tel 522 0321

n Lõikemööbel, liuguksed 
ja garderoobid. Hinnad 
soodsad. Garantii.  
Tel 502 9075

n Uus printeri tooner- või 
tindikassett täitmise hin-
naga! Kasseti toome sulle 
ukse taha ühe tööpäeva 
jooksul, tarne üle Eesti 
ainult 2.50 €. Telli meie 
veebipoest www.zebro.ee 
või helista 5372 2772.

Teated

HARKU VALLAVALITSUS
kuulutab välja konkursi 

Peamised 
tööülesanded:

l kooli juhtimine ning vas-
tutuse kandmine kooli üld-
seisundi, arengu ja rahaliste 
vahendite õiguspärase ja 
otstarbeka kasutamise eest.

Nõudmised sobi-
vale kandidaadile:
vastavus haridus- ja teadus-
ministri 29. augusti 2013. a 
määruse nr 30 „Direktori, 
õppealajuhataja, õpetajate ja 
tugispetsialistide kvalifikat-
siooninõuded“ sätestatud 
kvalifikatsiooninõuetega.

Eeldame, et kandidaadil on 
koolijuhi edukaks tegevuseks 
vajalikud teadmised, osku-
sed ja isikuomadused sh

l eesti keele oskus kõrgta-
semel, ühe võõrkeele os-

kus kesktasemel ametiala-
se sõnavara valdamisega;

l varasem juhtimiskoge-
mus;

l hea suhtlemis- ja väljen-
dusoskus, koostöövalmi-
dus, pingetaluvus;

l algatusvõime, kõrge vas-
tutustunne, analüütiline 
mõtlemine.

Konkursil osale-
miseks esitada

l avaldus;
l elulookirjeldus;
l ametikohale esitatud 

nõuetele vastavust 
tõendavate dokumentide 
koopiad; 

l osaleja soovil muud tema 
poolt oluliseks peetavad 
dokumendid.

MURASTE KOOLI
DIREKTORI 

leidmiseks

Dokumendid palume esitada hiljemalt 23. veebruariks 2015 portaali 
CV Online vahendusel või personalijuhi Kaile Põldme meiliaadressile 
kaile.poldme@harku.ee. Lisainformatsioon haridus- ja kultuuriosa-

konna juhataja Aivar Soe telefonil 623 8528.

Sel õppeaastal avatud uues Muraste koolihoones töötab 
Vääna Mõisakool, kuna kooli koduks olevat Vääna mõisa 

renoveeritakse. Muraste Kool (6 kl) alustab tegevust  
õppeaastal 2015/2016.

KAITSELIIT
viib 14.-15.02.2015 Türisalu raketibaasis läbi 
TAKTIKAHARJUTUSE.

Imitatsioonivahendeid kasutatakse 15. veebruaril
kell 10.00 – 14.00.

BUSSIGRAAFIK:

BUSS 1
Kumna (endise poe vastas) 15:03
Tutermaa bussipeatus (suunaga Tallinna poole) 15:05
Vääna ristteelt Keila-Joa poole 15:15
Türisalu (Kooli ja Türisalu bussipeatus; Metsakool) 15:20
Naages Viti bussipeatus 15:25
Vääna-Jõesuu 15:30
Suurupi teerist 15:32
Muraste 15:35
Ranna tee bussipeatus 15:35
Maasika bussipeatus 15:36
Rannamõisa kirik 15:38
Hääletajad Rannamõisa Harku teel (Kuusiku) 15:40
Tabasalu Ühisgümnaasium 15:45

BUSS 2 
Harkujärve koolimaja (Kiriku kaudu) 15:30 
Bioloogia bussipeatus  15:35
Hooldekodu 15:36
Tabasalu Ühisgümnaasium 15:45

	  	  	  	  	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Osaühing Strantum pakub: 

Korterelamute haldusteenus 
Raamatupidamine 

Tehnosüsteemide hooldus 
Sise- ja väliskoristus 

Muruniitmine 
Ehitusjuhtimine, omanikujärelevalve 

 

KÜSI PAKKUMIST! 

  OÜ Strantum  
     Asume: Kooli 2a, Tabasalu  
Telefon: 6026480, faks: 6026481 
E-mail: strantum@strantum.ee 

www.strantum.ee	  

 

PIDULIK KONTSERT VALLA  
PENSIONÄRIDELE
20.veebruaril 2015 algusega kell 16.00 toimub Harku 
valla pensionäridele Eesti Vabariigi 97. sünnipäevale 
pühendatud kontsert.Ürituse toimumise kohaks on 
Tabasalus Ühisgümnaasium (Kooli tn 1 Tabasalu).

Kavas:
16.00 Tervituskõned  
(Vallavolikogu esimees, vallavanem)

16.15 Kontsert (esinevad: Atlan Karp (bariton); 
Virgo Veldi (saksofon); Piia Paemurru (klaver)

Peale kontserti on kohv, tee, 
suupisted ja koogid.

Tagasi väljub buss orienteeruvalt kell 18.00.
Info: sotsiaal-ja tervishoiuosakonna juhataja Tiia Spitsõn,  

telefon 600 3867

Kohal palume olla 10 minutit varem.

AITAN MÜÜA

Vaata pakkumisi:  www.1partner.ee

OST    MÜÜK    ÜÜR 

HINDAMINE    INVESTEERIMINE

KINNISVARA

HARKU VALLAS

51 32 422
66 84 700

Ville Värk
Kutseline maakler

Artishok lillesalong
Vankri 2, Rannamõisa E-L 9-19    P 10-16

Eriline lillevalik 
Valentinipäevaks
ALLAHINDLUS PÜSIKLIENDILE 10%

Pangapealse Lasteaed  
võtab konkursi korras tööle 

LASTEAIAÕPETAJA  
ja  

ÕPETAJA ASSISTENDI

Sooviavaldus ja CV palume saata  28. veebruariks 
kairi@pangapealselasteaed.ee. Info tel: 609 8230.

Iga lahkumine  
on raske,

iga teelesaatmine 
kurb...

Avaldame
 kaastunnet

Terje Urbanikule

ISA
 kaotuse puhul.

Keila-Joa  
kooli pere

19. – 25. veebruar – e-hääletamine
19.– 22.  veebruar – eelhääletamine   
maakonnakeskustes 
Sel perioodil saab eelhääletada väljaspool  
elukohajärgset valimisjaoskonda.

23.–25. veebruar – eelhääletamine 
elukohajärgses jaoskonnas 
Jaoskonnad asuvad Tabasalu Ühisgümnaasiumis, 
Harkujärve Põhikoolis ja Pangapealse Lasteaias. 
Jaoskonnad on avatud kell 12.00-20.00.

1. märts – valimispäev 
Jaoskonnad on avatud kell 9.00-20.00.
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Harku vald on OÜ Silmarõõmuga kokku 
leppinud järgmised ajad, mil vallaelanikel 
on võimalik oma silmanägemist kontrollida: 

SILMADE KONTROLL

OÜ SILMARÕÕM TEENUSED:
 silmade kontroll

silmarõhu mõõtmine
 prillide müük

prillide pisiremont
optilised päikeseprillid

02.03

Silmade kontroll koos silmarõhu mõõtmisega 6 €.
Vanaduspensionäridel, kes ei tööta, on 

silmade kontroll TASUTA

OÜ Silmarõõm võtab vastu Eakate Päeva-
keskuses (Teenuste 2, Tabasalu alevik) alates 
kella 10.00st registreeritud aegade alusel.

Registreerimine (alates kella 11.00) 603 2171.
Arsti visiit on tasuline va prillide tellijatele.

Info telefonil: 600 3867 – sotsiaal- ja tervishoiuosakonna 
juhataja Tiia Spitsõn või Eakate Päevakeskus – 603 2171.

Silmade kontroll on mõeldud  valda registreeritud lastele 
(alates 12. eluaastast), täiskasvanutele ja pensionäridele, 
kellel on silmanägemisega probleeme.  

 

SÕBRAPÄEVA TAASKASUTUSLAAT 
HARKUJÄRVE KOGUKONNAKESKUSES 

14. VEEBRUARIL KELL 12- 17 

Oled oodatud ostma- müüma- vahetama 
 

Kui müügisoovi ei ole, siis saad ülearuse korraliku kraami 
niisama ära andmiseks meile tuua. 

 

LISAINFO JA MÜÜGIKOHA BRONEERIMINE 
info@inglitiib.eu või www.inglitiib.eu 

	  

 MEELIS.ANTSOV@GMAIL.COM    TEL 520 4319

450ml PURK  11 €
330ml PURK  8 €
200ml PURK  5 €

Marineeritud 
suitsuangerjas

Värskelt suitsetatud

KOHA   12 €/kg
LATIKAS    9 €/kg
ANGERJAS  28 €/kg

MTÜ	  Tervendavad	  Aiad	  
Tallinna	  Loomaaia	  Keskkonnahariduskeskus	  

Ehitajate	  tee	  150	  
17.	  veebruar	  2015	  kell	  18.00	  

ÕPIME	  ELAMA	  KOOSKÕLAS	  LOODUSE	  
RÜTMIDEGA	  

Hiina	  meditsiini	  arst	  RENE	  BÜRKLAND	  
õpetab,	  kuidas	  saavutada	  see	  kooskõla	  

„Projekti	  rahastab	  siseministeerium	  kohaliku	  omaalgatuse	  programmi	  vahenditest“	  

	  
Tabasalus	  kohvikus	  „Rohujuur“	  

26.	  veebruar	  2015	  kell	  18.00	  
SEENEMAAGIA	  –	  

vikerkaarevärvilised	  lõngad	  
Maastikuarhitekt	  HELLE	  VÄÄRSI	  	  

jagab	  kogemusi	  seentega	  värvimisest	  
	  

Osalustasu	  registreerudes	  kuni	  3	  päeva	  enne	  10	  eur,	  
hiljem	  ja	  kohapeal	  12	  eur	  

tervaiad@gmail.com	  	  5037504	  	  	  
Harku	  valla	  eakatele	  või	  paljulapselistele	  peredele	  

kuni	  4	  osalejat	  –	  Tasuta	  
www.tervendavadaiad.ee	  

	  
	  

	  

Tule massaaži! 
Massaaž teeb terveks. 

MASSAAŽI 3-KORRA 
sooduskaart maksab 60 €

www.tabasaluilusalong.ee
Külasta ka meie FB fännilehte

Raamatupidamis-
teenused

erinevatele 
äriühingutele
Tel. 5556 5292, 554 5825
E-post: arelia@arelia.ee

www.arelia.ee

Kui hoolid lastest, oled kärme ja puhas
ning hindad meeskonnatööd, tule meile.

Ootame Sind väga!

Tabasalu lasteaed 
TIBUTARE PAKUB TÖÖD!

Otsime oma sõbralikku perre head
ÕPETAJA-ABI

Lisainfo: juhataja@tibutare.edu.ee või  603 2211

Harku Valla Külade Päev

13. juunil Suurupis
2015

Korraldab:
Kasevälja Küla Selts

Väljaandja: Harku valla-
valitsus, Ranna tee 1, 
Tabasalu 76901, Harju 
maakond, tel 600 3848, 
faks 600 3854.
Toimetaja: Kady-Ann Sutt
Tel 600 3830
kady-ann.sutt@harku.ee
Reklaam ja müük:
vallaleht@harku.ee
tel 606 3830
Artiklid ja kaastööd saata:
vallaleht@harku.ee
Koduleht: www.harku.ee
Kujundus: Liisi Elken
Trükk: Kroonpress AS

Vallaleht ilmub iga kuu tei-
sel ja neljandal neljapäeval 
(v.a juulikuus). Riigipühadel 
vallaleht ei ilmu. Kaastööd 
ja kuulutused palume saata 
hiljemalt ilmumiseelse nädala 
kolmapäevaks. Toimetusel on 
avaldamisel õigus kaastöid 
lühendada ja 
redigeerida. 
Vallalehe 
avaldamiseks 
saadetud 
reklaamidele 
toimetus 
keelekorrek-
tuuri 
ei teosta.

Harku Valla Teataja

ID 444818 g CO2

Asume Tabasalu 
Spordikompleksi ruumides,
I korrusel
Töötame iga päev 9 - 20
          603 2043

REKLAAMI VÕI 
KUULUTUSE TELLIMINE

e-post vallaleht@harku.ee
telefon 606 3830

Harku valla inimestele 
koduõendusteenust.
Teenus on patsiendile 

TASUTA.

Info teenuste kohta:
WWW.KODUÕENDUSTEENUS.EE

OÜ AZELTOR 
pakub JUMALATEENISTUSED

HARKUJÄRVE KIRIKUS
IGAL PÜHAPÄEVAL 

kell 17.00

Õpetaja Avo Üprus
Tel: 502 0857

www.inglitiib.eu


